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Fabrica de şuruburi din Mediaş

LA 5 0  DE ANI
Pe un loc destul de ipic, aproa

pe de gară, acum 50 de ani, la 
Mediaş a fost înfiinţată o făbricuţă 
ce confecţiona fiare de plug, hîr- 
ieţe, iar mai tîrziu şuruburi. De 
inele de siguranţă şi resort nici 
nu se pomenea măcar. Abia în 
1950, ca urmare a necesităţilor 
economiei naţionale, s-a trecut la 
fabricarea acestora.

Dornici să cunoaştem activita
tea celor care produc aceste orga
ne de asamblare atît de impor
tante pentru toate sectoarele in
dustriale, coborîm pe străduţa ce 
duce la intrarea în fabrică. Tre
cem de la un loc de muncă 
la altul, de la un atelier la ce
lălalt. Mai întîi ne oprim la ram
pa de descărcare, unde direct din 
vagoane, colacii grei de fier ro
tund, barele de fier lat, de dife
rite dimensiuni, sínt frumos orîn- 
duite, pe o platformă special a- 
menajată, pentru ca mai tîrziu să 
le sosească rîndul intrării în flu
xul tehnologic. Unele dintre aces
tea iau drumul preselor calde, 
altele al preselor reci, dar mai îna
inte întregul material (în special 
cel care nu corespunde dimensiu
nii cerute) se trefilează şi deca- 
pează.

La atelierul de prese calde în- 
tîlnim „ritualuri“ devenite obiş

nuinţă pentru cei de aici. Fiecare 
muncitor ştie precis ce are de 
făcut. Unii debitează materialul la 
dimensiuni, alţii îl încălzesc, unii 
îl introduc în prese. Şi fiindcă şu
rubul trebuie să fie însoţit de piu
liţă, maşinile au fost amplasate în 
aşa fel încît fiecare dintre aces
tea se execută în flux tehnologic. 
In atelier l-am întîlnit pe Viorel 
Lungu. încerca una din noile pre
se de mare productivitate instala
te de curînd şi care se află în pro
be tehnologice. De fapt alte două 
asemenea agregate se află deja în 
plin proces de producţie Maşinile 
vechi, cu un randament scăzut, 
sínt înlocuite cu altele a căror 
productivitate este foarte ridicată, 
fără a mai aminti de calitate. Nu
mai noua presă de piuliţe, atunci 
cînd va produce din plin, va da 
singură aproape 40 000 bucăţi piu
liţe în 8 ore.

Şuruburile şi piuliţele urmîn- 
du-şi drumul lor bine stabilit, a- 
jung la atelierul de filetat, unde 
operaţia se face prin aşchiere sau 
prin rolare. Maşinile automate şi 
semiautomate sínt semnul intro
ducerii tehnicii noi în fabricarea

(Gontlnuare la pag a lll-a) 
E. SANDU

In laboratorul central al Uzinei chimico-metalurgice Copşa Mică, fi
zicianul lîolf Diezko (stingă) şi laborantul Mircea Popescu efectuînd 
analize de aglomerat şi zgură pentru noile instalaţii ale furnalului, cu 
ajutorul cuantometrului — spectograf cu citire directă, complet auto

matizat
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„Odihna” maşinilor — bu
merang pentru producţie

De folosirea maşinilor agricole 
la capacitatea maximă de lucru 
depinde „înscrierea“ însămînţări- 
lor în perioada optimă, condiţie 
de bază a unor producţii bune. în 
majoritatea unităţilor agricole so
cialiste din judeţul nostru s-a ter
minat însămînţarea culturilor din 
urgenţa I. Se lucrează din plin la 
plantatul cartofilor. Este folosită 
la randamentul maxim puternica 
bază materială a sectorului socia
list al agriculturii? Se ating, în 
cîmp, parametrii de producţie pro
iectaţi la maşinile de plantat car
tofi? Ce măsuri se impun a fi lua
te pentru ca în cel mai scurt timp 
să se însămînţeze, în bune condi- 
ţiuni agrotehnice, suprafeţele pla
nificate cu cartofi?

Iată numai cîteva întrebări la 
care şi-a propus să răspundă cm 
recent raid-anchetă întreprins prin 
cîteva cooperative agricole ale ju
deţului.

Există o puternică 
bază m ateria lă ..;

Secţia I.M.A. Sibiu ce deserveşte 
cooperativa agricolă din Alămor 
este dotată cu două maşini de 
plantat cartofi de tipul 4 Sa BPD 
62,5. In ziua de 9 aprilie, la ora 
10,00, una din ele era în cîmp, 
alta se bucura — în incinta sec
ţiei — de „atenţia“ mai multor 
mecanizatori şi a specialistului 
unităţii, inginerul Gheorghe Popa.

La secţia I.M.A. Miercurea Si
biului ce deserveşte cooperativa 
agricolă din Păuca există o sin
gură maşină de plantat cartofi. 
Am găsit-o în plin lucru, pe tar
laua „Şesul Broştenilor“.

Specialistul cooperativei agri
cole din Luduş, inginerul Cons
tantin Pastrama, ne relata că la 
secţia de mecanizare a fost o ma
şină de plantat cartofi . . .

. . .c a r e  nu e s te  fo losită  
d e c it  parţial

Solicităm cîteva răspunsuri in
ginerului Gheorghe Popa de la 
Alămor. Iată-le:

— Păi, aşa-i la început 
Pînă reglăm maşina, pînă . . .

— E drept, din 65 hectare, su
prafaţă planificată a fi însămîn- 
ţată anul acesta cu cartofi, am 
plantat doar 4 . . .  Avem însă pre
gătită, în tarlaua „Valea Ocnei“, 
o suprafaţă de 12 hectare. Aceas
tă maşină pleacă acran acolo.

— Aveţi sămînţa pregătită?
— Sigur !
Şi acest „sigur“ era materiali

zat în prezenţa a 2—3 coopera
tori la silozurile de cartofi în ju
rul orei 10,00 şi a elevilor de la 
şcoala generală din comună în a- 
celaşi Ioc cam la acelaşi ceas a- 
propiat de nămezi.

Există totuşi ceva sigur şi la 
'Alămor: era posibilitatea ca în a- 
ceastă săptămînă să fie terminat 
plantatul cartofilor şi e sigur că

dacă se începe lucrul în cîmp la 
ora 12,00 sínt puţine şanse pen
tru transformarea posibilităţii în 
realitate . . .

Mecanizatorul Liviu Natea, de 
la secţia I.M.A. Miercurea Sibiu
lui, ce deserveşte cooperativa a- 
gricolă din Păuca, era necăjit:

— Terenul e foarte bun de lu-

(Gontlnuare ta pag. a Ul-a) 
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Cu angajam entul îndeplinit
La Uzina chimico-metalurgică Gopşa Mică, 

în luna martie s-au atins cei mai înalţi in
dici de producţie, de la punerea în funcţiune 
a instalaţiei de aglomerare şi furnal. Faţă de 
proiect, aceştia sínt cu 33 la sută mai mari.

Respectîndu-se cu stricteţe parametrii teh
nologici, introducîndu-se şarje optime, cu o 
întreţinere corespunzătoare a instalaţiilor, s-au 
evitat complet întreruperile neplanificate de 
la furnal. Adăugind la acestea faptul că s-a

acordat o asistenţă tehnică bună, secţiile con
duse de inginerii Nicolae Rus şi Clemente 
Plăianu s-au situat în fruntea întrecerii so
cialiste pe trimestrul 1 1969.

Ga rezultat Uzina chimico-metalurgică a 
dat peste plan la producţia globală 21 mili
oane lei, respectîndu-şi astfel angajamen
tul luat în cinstea celei de-a XXV-a aniver
sări a eliberării patriei de sub jugul fascist.

VASILE BOŢOG

Olimpiada frezorului
In cursul zilei de 

astăzi, Comitetul 
judeţean U.T.C. or
ganizează la Sibiu 
faza pe judeţ a o- 
limpiadei frezoru
lui. Participă con
curenţi din Sibiu, 
Mediaş şi Mîrşa. 
Acţiunea cuprinde

o serie de probe 
practice, care se 
vor efectua la uzi
na „Independenţa“, 
precum şi o con
fruntare pe proble
me teoretice, orga
nizată la ora 18, la 
clubul uzinei. Con
curenţii clasaţi pe

primele locuri vor 
primi numeroase 
premii în obiecte.

In încheierea com
petiţiei formaţia de 
muzică uşoară a 
clubului „Indepen
denţa“ va prezenta 
un program artis
tic.

La Raaşinari
In cadrul angajamentelor edi

litare, cetăţenii din comuna su
burbană Răşinari, au lucrat în 
săptămînă trecută la repararea 
drumurilor şi fîntînilor, la tur
narea de borduri pentru parcu
rile de flori şi zonele verzi.

De asemenea este în curs de 
amenajare o piaţă în centrul 
comunei.

Acţiuni
pe pajiştile naturale

In vederea asigurării unor cantităţi cît mai * 
mari de masă verde pe păşuni, la C.A.P. Cîr- 
ţa se întreprind în aceste zile acţiuni de cură
ţire şi fertilizare. După cum ne informează 
preşedintele unităţii, pînă în prezent au fost 
administrate pe păşuni peste 10 vagoane în
grăşăminte chimice. Din taxele de păşunat 
se vor executa defrişări de arboret pe 20 hec
tare.

Pe fîneţele naturale, în zonele cu fertilitate 
scăzută, au fost aplicate 200 kg azotat de 
amoniu la hectar pe 30 de hectare. Acţiunea 
de curăţire şi fertilizare a fîneţelor continuă.

Mecanizări în exploa* 
tarile forestiere

In sectoarele de industrializare şi exploa
tare a lemnului din Orlat, Sibiu, Rîul Vadu
lui şi Avrig au fost introduse încărcătoare 
frontale cu graifere pentru buşteni şi cu cupe 
pentru pămînt (aplicabile la lucrări de te- 
rasamente) precum şi fierăstraie mecanice 
pentru înlocuirea fasonatului manual.

Pentru lucrări în balastiere I.F. Sibiu a 
fost dotată cu un tractor pe şenile S. 650 cu 
lamă de buldozer.

Exploatările forestiere Tălmaciu şi Orlat au 
introdus în procesul tehnologic circulare pen
tru debitat dulăpaşi, prin care se realizează 
o valorificare superioară a masei lemnoase 
de dimensiuni mici.

ŞEDINŢA COMUNA 
A CONSILIULUI DE STAT 

Şl A CONSILIULUI DE MINIŞTRI ALE 
REPUBLICII SOCIALISTE ROMÂNIA
La 10 aprilie 1969, Consiliul de 

Stat şi Gonsiliul de Miniştri ale 
Republicii Socialiste România s-au 
întrunit în şedinţă comună, sub 
preşedinţia tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, preşedintele Consiliului 
de Stat.

Preşedintele Consiliului de Mi
niştri, tovarăşul Ion Gheorghe 
Maurer, a prezentat informarea cu 
privire la lucrările Consfătuirii de 
la Budapesta a Comitetului Poli
tic Consultativ al statelor partici
pante la Tratatul de la Varşovia. 
Au fost ascultate în continuare 
raportul Comisiei Marii Adunări 
Naţionale pentru problemele de 
apărare, prezentat de preşedintele 
comisiei, tovarăşul Vasile Patili- 
neţ, şi • raportul Comisiei Marii 
Adunări Naţionale pentru politica 
externă, prezentat de preşedintele 
comisiei, tovarăşul Mihai Dalea. 
Examinînd din însărcinarea Con
siliului de Stat documentele adop

tate la Consfătuire, cele două Co
misii le-au avizat favorabil.

‘Au luai) cuvîntul tovarăşii: 
Gheorghe Gaston Marin, Manea 
Mănescu, Ion Stănescu, Ion 
Iliescu, Gheorguhe Apostol şi Ja
nos Fazekas.

După discuţiile care au avut loc, 
Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri au aprobat în unanimi
tate activitatea desfăşurată de to
varăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al C.C. al Partidului 
Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat, de tovarăşul 
Ion Gheorghe Maurer, preşedinte
le Consiliului de Miniştri şi de 
ceilalţi membri ai delegaţiei Re
publicii Socialiste România la 
Consfătuire, apreciind că ea răs
punde întru totul politicii externe 
a partidului şi statului nostru, 
pusă în slujba intereselor funda
mentale ale poporului român, a 
prieteniei, alianţei şi colaborării

multilaterale cu toate ţările socia
liste, a cauzei păcii, destinderii 
şi colaborării internationale în 
Europa şi în lume.

Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri au dat o înalt apreciere 
modului în care delegaţia Repu
blicii Socialiste Rsmânia, personal 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, şi-au 
îndeplinit mandatul încredinţat de 
conducerea partidului şi statuluL 

Consiliul de Stat şi Gonsiliul de 
Miniştri au adoptat în unanimita
te Hotărîrea cu privire la apifb- 
barea documentelor referitoare la 
perfecţionarea structurii şi orga
nelor de conducere ale Tratatului 
de la Varşovia şi Hotărîrea cu pri
vire la aprobarea Apelului state
lor participante la Tratatul de la 
.Varşovia către toate statele euro
pene. I

In încheiere a luat cuvîntul to
varăşul Nicolae Geauşescu.

CUVlNTAREA  
N IC O LA E  C E A U Ş E S C U  

la  ş e d in ţa  co m u n ă  a  C o n s iliu lu i d e  
S t a t  ş i  a  C o n siliu lu i d e  M in iş tr i

STIMAŢI TOVARĂŞI,

Consider că şedinţa comună a 
Consiliului de Stat şi a Consiliu
lui de Miniştri care a dezbătut 
documentele adoptate la Budapes
ta, are o importanţă deosebită.

Această importanţă rezidă, în 
primul rînd, în faptul că sublinia
ză atenţia pe care partidul, gu
vernul, poporul nostru o dau do
cumentelor adoptate, atît celor ca
re se referă la perfecţionarea şi 
îmbunătăţirea conlucrării armate
lor statelor participante la Trata
tul de la Varşovia, cît şi a Apelu
lui pentru o consfătuire a popoare
lor din Europa; în acelaşi timp, 
importanţa acestei şedinţe constă 
în faptul că ea exprimă consec
venţa cu care aplicăm hotărîrile 
stabilite de Conferinţa Naţională 
a partidului nostru, de Marea A- 
dunare Naţională. Ea dovedeşte că 
problemele de interes deosebit 
pentru activitatea partidului, gu
vernului, statului, poporului nos
tru sínt emanaţia organelor consti

tuţionale în drept să hotărască şi 
să adopte asemenea acte.

Aceasta demonstrează o dată mai 
mult că am pus capăt practicilor 
cînd asemenea documente de im
portanţă naţională majoră nu e- 
rau adoptate de organele consti
tuţionale; şi în viitor vom acţio
na în acest sens, vom respecta cu 
sfinţenie hotărîrile stabilite de 
partid, de Marea Adunare Naţio
nală — forul suprem al puterii 
de stat — astfel ca asupra proble
melor privind securitatea ţării, ac
tivitatea de politică internaţională, 
să nu poată decide decit organele 
constituţionale. Acesta este un lu
cru deosebit de important pentru 
viaţa naţiunii noastre şi ţin să sub
liniez că ea nu reprezintă o po
ziţie de conjunctură ci o orientare 
permanentă în activitatea statului 
nostru. Noi apreciem că documen
tele militare semnate la Budapesta 
corespund principiilor politicii 
noastre şi de aceea noi am conside
rat necesar să le adoptăm. Aceste 
documente au făcut obiectul ana
lizei Comitetului Executiv al C.C.

V  A

al P.C.R., care le-a aprobat în u- 
nanimitate. Adoptarea lor, de a- 
semenea, în unanimitate, de către 
Consiliul de Stat şi de către gu
vernul ţării subliniază, o dată in 
plus, hotărîrea întregii noastre na
ţiuni de a veghea la respectarea 
cu sfinţenie a acestor principii.

Desigur, tovarăşi, prin aceasta 
noi ne luăm obligaţia de a res
pecta semnăturile pe care le-am 
pus pe aceste documente, ca pe 
toate tratatele încheiate de ţara 
noastră, şi de a acţiona pentru 
perfecţionarea continuă a forţelor 
noastre armate şi a colaborării mi
litare cu statele participante la 
Tratatul de la Varşovia, pentru a 
ridica capacitatea de luptă a ţării 
noastre, fiind gata de a ne înde
plini obligaţiile în cazul unui a- 
tac imperialist împotriva vreunui 
stat participant la Tratatul de la 
Varşovia.

în ce priveşte Apelul adresat la 
Budapesta pentru securitate în

(Gontlnuare In pag. a IV-a)

H O T A R IR E
cu privire ia aprobarea Apelului 

sfafelor participante la Tratatul de la Varşovia
către toate statele europene

Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri ale Republicii Socialiste 
România, ascultînd informarea 
preşedintelui Consiliului de Miniş
tri, tovarăşul Ion Gheorghe Mau
rer, şi raportul Comisiei Marii 
Adunări Naţionale pentru politică 
externă, prezentat de preşedintele 
Comisiei, tovarăşul Mihai Dalea, 
hotărăsc să aprobe activitatea şi 
poziţia reprezentanţilor Republicii 
Socialiste România la Consfătuirea 
Comitetului Politic Consultativ, al 
statelor participante la Tratatul 
de la Varşovia, ţinută la Buda
pesta, precum şi Apelul statelor 
participante la Tratat către toate 
statele europene pentru intensifi

carea eforturilor îndreptate spre 
întărirea păcii, securităţii şi cola
borării în Europa.

Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri ale Republicii Socialiste 
România îşi exprimă acordul cu 
privire la pregătirea şi ţinerea u- 
nei Conferinţe europene în pro
blemele securităţii şi colaborării 
în Europa. Largul ecou pozitiv al 
Apelului în opinia publică din 
Europa şi din lume, primirea fa
vorabilă din partea cercurilor gu
vernamentale, precum şi din par
tea a numeroase partide politice, 
organizaţii obşteşti, personalităţi 
de cele mai diferite concepţii po
litice, filozofice şi religioase, sub

liniază însemnătatea acestei ini
ţiative, arată că ea vine în întîm- 
pinarea aspiraţiilor de pace ale 
popoarelor, răspunde unor cerinţe 
şi preocupări actuale ale vieţii in
ternaţionale. Situaţia din Europa 
îndreptăţeşte să se aprecieze că 
există posibilităţi reale ca, prin 
eforturi comune, să se înainteze 
cu succes pe calea destinderii, spre 
înfăptuirea securităţii europene.

Republica Socialistă România 
apreciază că principala modalita
te pentru consolidarea păcii şi în
făptuirea securităţii europene 
constă în dezvoltarea relaţiilor

(Continuare în pag. a IV-a)

Perspective turistice sibiene
— Intr-unui din numerele mai vechi ale „Scîn- 

teii“ am putut citi: „Judeţul Sibiu, străbătut pe 
o lungime de peste o sută de kilometri de o 
parte a Munţilor Făgăraş şi Cibin, oferă minu
nate condiţii de dezvoltare a turismului...“ Afir
maţia asta, scrisă negru pe alb, m-a pus pe gîn- 
duri; orice român s-ar cădea să-şi 
dea seama de ea şi MAI ALES, 
orice sibian.

— Da, e o chestie de, hai să-i 
zicem, patriotism local, luat în 
sensul cel mai bun al cuvîntului.

Mă rodea gîndul ăsta. De aceea 
am stat de vorbă cu cei ce răspund 
de treburile turistice de aci:
O.N.T., I.H.R., I.B.C. Păltiniş.

Gonlocutorul meu dă, îndoit, din cap. Mă în
verşunez să-i perorez:

— Uiţi că, azi, turismul e o... industrie. O 
spun alţii...

— Asta, pe plan... mondial.
— Depinde de noi'să o aducem pe plan local.
— Judeţean, adică, zîmbeşte dumnealui.
— Ei bine, da: judeţean! împlînt eu cuvîntul. 

De ce să rămînă cei „peste o sută de kilometri“ 
buni de turism numai aşa, pe hîrtie, mai ales 
că baza materială...

— ... există, vrei să zici... Să admitem.
— Nu-ţi spune nimic strădania care s-a depus

pentru a se ridica, a se utila, a se întinde şi 
extinde salba de cabane începînd de la Arpaş 
şi sfîrşind la Podragu?

— Da, dar e ceva neplăcut; mi-au semnalat 
turiştii. Trag oamenii, să zicem la hotelul Bu
levard. îi iau în primire cei de la I.H.R. şi-i tra

tează cu confort şi atenţie, să zi
cem. Dar îndată ce au ieşit din 
Sibiu şi se duc, de exemplu, la 
„Gîtul Berbecului“ cad în păsto
ria altor întreprinderi care au alte 
maniere în a-i trata: D.R.T.A. cu... 
drumul plin de hîrţoage, I.B.G. 
Păltiniş cu cabana cam neprimi
toare, rece. Or, turistul — mai 
ales cel străin — vrea confort şi

la hotelul din Sibiu şi Ia cabana din vîrful mun
telui şi desigur şi-n autocarul care-1 transportă 
acolo...

— Aci, se pare, este o lipsă de coordonare a 
activităţilor între O.N.T., I.B.G. Păltiniş şi I.H.R. 
Nu crezi? Ar trebui o unitate de răspundere de 
la hotel, pe drum, la cabană. Şi asta nu prea 
există.

*— Păi să existe. Mai ales că avem, în judeţ,

(Continuare tn pag. a Il-a) 
LADMISS ANDRKESCU
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L> MHII>Ş Primul concurs international de inot
Amenajat recent ca instalaţii de 

încălzire, ştrandul descoperit din 
municipiul Mediaş a găzduit în 
această săptămînă un interesant 
concurs internaţional de înot, pri
mul în oraşul de pe Tîrnavă. In-

tilnirea amicală dintre combinata 
Gaz metan Mediaş şi Şcoala spor
tivă Sibiu şi înotătorii clubului 
vest-german T.S.V. Aufderhöhe 
1877 Solingen a suscitat un inte
res deosebit în rîndul iubitorilor

de înot medieşeni. De menţionat 
că în rîndul celor două formaţii 
se numără cîţiva componenţi ai 
loturilor olimpice ale celor două 
ţări, printre care micuţa dar foar
te ambiţioasa Heidi Heidereich —

In concursul internaţional de nataţie de la Mediaş se dă ştartul în proba de 200 m craul
Foto: HANS PETER PETRAŞCU

Perspective turistice sibiene
(Urmare din pag. I)

şi patru staţiuni balneo-climaterice: Bazna, Ocna 
Sibiului, Păltiniş şi Miercurea Sibiului.

— Sínt. Dar cum sínt? Primele trei au devenit 
neîncăpătoare, iar a treia trebuie refăcută din 
temelii.

— Pot să te încunoştiinţez că în staţiuni şi la 
cabane s-au instalat şantiere: se repară, se ame
najează, se construieşte. Chiar şi bazele de la 
Sibiu sínt în creştere. Campingul de la Dum
bravă e dotat cu 340 corturi proprii şi are ame
najate locuri pentru încă circa 600, rezervate 
corturilor proprietate a turiştilor.

— De ce începi cu campingul?
— Mda... Mai sínt cele două hoteluri: împă

ratul romanilor, cu 180 locuri, şi Bulevard cu 
245.

— Foarte puţin, foarte puţin...
— într-adevăr. S-au aprobat sumele pentru 

construirea unui motel la Dumbravă, dar nu se 
găseşte... constructor. Ar mai fi instalarea unor 
minicabane tot acolo...

— Dar actualul restaurant Dumbrava nu s-ar 
potrivi cu un han turistic? S-ar asorta şi cu Mu
zeul tehnicii populare existent. Ar prinde bine 
ca peisaj şi culoare., şi desigur, ca venituri...

— De altfel, transformarea Dumbravei într-un 
animat centru turistic stă în atenţia celor com
petenţi...

— Atît? Stă în atenţie?
— Poate că planurile or să se şi aplice. Sínt 

frumoase planurile: unificarea celor două lacuri 
cu amenajări pentru canotaj, un centru de echi- 
taţie — ştii, Sibiul era vestit prin călăreţii lui 
— o piscină acoperită, terenuri de handbal, golf 
şi tenis, să aibă turiştii...

— Ar fi frumos!
— Şi e realizabil Apoi, de-alungul şi de-alatul 

judeţului sínt zone imense cu farmec turistic. 
Fluxul celor cu bocanci ştiftuiţi, cu alpenstok şi 
cu ruksac poate fi canalizat spre piscuri prin 
Valea Lotrioarei, a Lotrului, a Sadului, a Ştezii, 
a Cibinului, a Sebeşului şi nu trebuie omisă 
Valea Hîrtibaciului cu „mocăniţa“ ei despre care 
nu se prea vorbeşte, sau zona de la hula Me
diaşului.

— Da, da, cunosc cîte ceva... Cunosc bine Va
lea Sadului, de pildă, cu hidrocentralele ei — 
frumoase! — cu cabanele de la Gîtul Berbe
cului şi de la Dobrun sub Negovanu — cam 
reci —, cu drumuri pe care se pot încumeta şi 
unii colindători autoturistici pînă dincolo de 
Voineasa şi Ciungetu unde se construieşte marea 
hidrocentrală de pe Lotru şi apoi, în sus, spre 
obîrşia acestui viforos rîu, spre iezerul Cîlcescu, 
spre Urdele Gorjului, sau spre Paring.

— Da, aşa-mi mai vii de acasă. Dar drumu
rile în ansamblul lor?

— Nu-s prea puse la punct, nu-s prea practi
cabile...

— Nu chiar toate. Ce cusur afli drumului spre 
Bazna? Sau spre Miercurea? Cît despre drumul 
Sibiu—Ocna Şibiului, se află în lucru cam de 
multişor. Poate vara asta... că lucrarea se tără
gănează de prin 1966.

— Dar ce facem cu accesibilitatea cabanelor 
şi, iarna, a pîrtiilor pentru schi?

— Şi aci se preconizează, se plănuieşte, se 
proiectează inginereşte, se lucrează. Trebuie să 
ştii că spre cabanele apropiate de poalele mun
telui urcă drumuri carosabile. Se realizează în 
prezent — poate s-a şi realizat — un drum 
forestier între Victoria şi complexul Sîmbăta, iar 
în viitor se va completa cu „un racord“ între 
cabanele Arpaş — Valea Bîlii, apoi din această 
vale spre valea Porumbacului, cu prelungire pî
nă la cabana Poiana Neamţului. Responsabilii se 
gîndesc la nişte posibile drumuri pînă-n creastă 
şi de acolo, pe versantul sudic al muntelui, pînă 
la Curtea de Argeş. Despre drumul Valea Sa
dului — Lotru ţi-am vorbit. Ar fi să-ţi mai spun 
că, tot din Valea Sadului, este în perspectivă un 
drum pînă sus, la „Şaua Ştefleştilor“ sub Cin- 
drel, şi de acolo, în jos, spre vest, pînă-n Va
lea Frumoasei, cea cu poveştile de la bradu- 
strîmb sadovenian... Şi mai departe, la Şugag, 
Sebeş sau Poiana Sibiului spre vest, sau la No
vaci către sud

— Asta-n perspectivă, numai...
— Şi apoi Crinţul, drumul spre Crinţ. Nu e 

ceva minunat?
— Ba e. O noapte de iulie, cu lună plină, pe 

malul Lotrului de pildă, dar ar mai fi ceva...
— Iar?
—■ Ar mai fi problema „urcuşurilor grele“: po

teci marcate şi foarte multe nemarcate, locuri 
greu de depăşit cum ar fi „Strunga dracului“ şi 
unele puncte din Cheile Cibinului, panta Ştefleş
tilor... Apoi, chestiunea urcuşurilor pentru 
schiori, iarna. Sínt nişte probleme, nu?

— Au fost... Acum marcajele potecilor sínt 
aproape gata, se prevăd parapete, balustrade şi 
punţi de trecere în zonele periculoase, iar pro
blema pantelor pentru schi este în curs de re
zolvare prin montarea unui teleferic şi — pentru 
schiori — a unor teleschiuri. Deocamdată sínt 
în lucru între Păltiniş şi Onceşti, între Bîlea 
Cascadă şi Bîlea Lac.

— Straşnic! Şi mi se pare că telecomunicaţiile.
— Da, fiecare cabană, mai ales cele aflate la 

nivel topografic înalt, vor fi prevăzute cu cîte 
un post de radio emisie-recepţie.

— într-adevăr, suta de kilometri montani a 
judeţului Sibiu trebuie, pentru frumuseţile ei tu
ristice, îndelung cercetată. Cercetată, în primul 
rînd, de cei ce răspund de dezvoltarea turismului 
sibian. Pentru că tot ce e „perspectivă“, ar tre
bui să devină „realitate“.

TIMPUL
Soarele răsare la 5 h şi 39 m şi 

ipune la 18 h şi 55 m. Vreme în 
;eneral frumoasă cu cerul varia- 
)il, temporar noros după amiază, 
/intui va sufla slab pînă la potri
vit din sectorul nord-estic. Tem
peratura minimă va fi cuprinsă 
titre minus 4 şi minus 1 grad, iar 
;ea maximă va oscila între 5 şi 
i grade. Dimineaţa brumă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Pentru încă 

puţini dolari (orele 9,00; 11,00; 
13,00: 15,00; 17,00: 19,00; 21,00); 
TINERETULUI; Acest pămînt este

al meu (orele 10,00; 12,00; 14.30) 
16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEM
BRIE: Duelul lung (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Bună 
ziua, contesă (orele 9,00; 11,15) 
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINE
RETULUI: Planeta maimuţelor 
(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Noul locatar (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Cu băr
baţii e o altă poveste (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Testamentul 
unui paşă (orele 10,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Reîntoarcerea pe pămînt (orele
18.00 şi 20,00).

BAZNA-BAl: Regele suedez
(orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Vin cicliştii
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDUDESUS: 23 AUGUST: 
Operaţiunea San Gennaro (orele 
17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE

Protagonista filmului Noul locatar

10.30 TV pentru specialişti. Medi
cină. Aberaţiile cromozo- 
miale.

11.00 Limba rusă. Lecţia 52 
(reluare).

11.30 Limba spaniolă. Lecţia 54.
12.00 Consultaţii pentru elevi 

(clasa a IX-a).
12.30 închiderea emisiunii de di

mineaţă.
17.30 Telex TV.
17.35 Actualitatea economică.
18,05 Limba spaniolă. Lecţia 54

(reluare).
18.30 Ateneul tineretului. „Viito

rul teatrului şi teatrul viito
rului“.

19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Muzică populară românească.
20.00 Film arţjstlc: „Gioconda fă

ră surîs“ — o producţie a 
Studioului cinematografic 
Bucureşti.

21.35 Reflector.
21,50 Mult e dulce şi frumoasă... 

Emisiune de limbă română.
22,15 Teleglob — emisiune de că

lătorii geografice. Suedia
22.35 Teiejurnalul de noapte.
22,45 închiderea emisiunii.

13 ani, 1.06 la 100 m liber şi 
115.0 la 100 m spate (clasată pe 
locul patru în campionatul indi
ferent de vîrstă al R.F.G.) î si- 
bianul Ion Miclăuş — multiplu 
campion şi recordman republican.

Aceşti doi înotători fruntaşi au 
avut de altfel cea mai bună com
portare în întrecerile de la Me
diaş.

în cea de-a doua zi a concursu
lui s-au înregistrat cele mai bune 
rezultate. Ion Miclăuş a oprit ace
le cronometrelor la 2.35.0 in pro
ba de 200 m spate, timp care 
reprezintă un valoros record per
sonal. Tot el este cel carp s-a si
tuat pe primul loc în probele de 
100 m liber şi 100 m delfin. De 
la oaspeţi a confirmat forma bună 
ce o are Heidi Heidereich — cîşti- 
gătoare detaşată în probele de 100 
m liber şi 200 m spate. Mai me
rită evidenţiaţi germanul Peter 
Bingerer — secondantul îndea
proape al lui Miclăuş şi sibianca 
Renate Kartmann, care a avut o 
bună comportare.

Prof. N. DEMBIŢCHI

Ieri, lu parliua amicală ae 
laiiiel
C. S. M. Sibiu 
s -a ... antrena!!

în după-amiaza zilei de ieri, 
stadionul sibian „Metalul“ a găz
duit partida amicală de fotbal din
tre echipele C.S.M. Sibiu şi Me
talul Hunedoara. Partida a fost 
fără îndoială utilă, permiţînd an
trenorilor celor două formaţii să 
încerce potenţialul şi forma jucă
torilor în vederea meciurilor din 
campionat, de duminică. Pe de altă 
parte această confruntare avea şi 
un caracter de întîlnire-revanşă, 
în urma meciului disputat la Hu
nedoara, înaintea reluării campio
natului.

Lipsit de aportul unor titulari 
(Schwartz plecat -în lot; David 
bolnav) unsprezecele sibian s-a 
resimţit în fazele de finalizare, 
ceea ce a făcut ca, în ciuda do
minării teritoriale — capitol la 
care am fost superiori — să cede
ze în repriza secundă, după ce la 
pauză condusese cu 1—0, prin 
punctul înscris de Creţu. Partida 
s-a încheiat cu scorul de 2—1 
pentru oaspeţi, fapt ce pune în 
evidenţă forma îndoielnică a apă
rării echipei gazdă . . .

La urma urmei însă bine că 
meciul n-a fost decit un antrena
ment; astfel, cele două puncte din 
campionatul de duminică rămîn 
intacte. Ele se vor rostogoli du
minică rotunde pe linia mediană 
a „Metalului“ cînd C.S.M.S. va 
întîlni pe omonima sa reşiţeană 
(C.S.M. Reşiţa). Fără îndoială că 
antrenorul formaţiei locale va fi 
înţeles, în urma acestei înfrîngeri, 
ca de altfel întreaga echipă, că 
ordinea exactă a confruntărilor a 
fost: Metalul Hunedoara — meci 
de antrenament, aşa cum l-am 
considerat cu toţii fără să ne su
părăm şi C.S.M. Reşiţa partidă de 
campionat, care însă n-am dori să 
ne supere!

j iu  Minimii

în munca de răspîndire a cunoştinţelor ştiinţifice

N e c e s i t a t e a
unei popularizări mai active

Acţiunile de pătrundere a ştiin
ţei în rîndul maselor largi, orga
nizate sub auspiciile Comisiei ju
deţene pentru răspîndirea cunoş
tinţelor cultural-ştiinţific*, în luna 
martie, au demonstrat câ, acolo 
unde există preocupare pentru 
buna organizare şi popularizare a 
lor, ele se bucură de aderenţă la 
publicul de la sate. Avind o deo
sebită importanţă în formarea şi 
consolidarea unei concepţii ştiin
ţifice despre lume, răspîndirea cu
noştinţelor ateist-ştiinţifice s-a 
bucurat de aportul unor lectori 
foarte bine pregătiţi, care au răs
puns aproape integral solicitărilor 
comisiei.

Majoritatea expunerilor au fost 
însoţite de material intuitiv, ob- 
servîndu-se un grad mai înalt de 
eficienţă şi atractivitate la acele 
acţiuni ce au fost însoţite de dia
pozitive color şi diafilme.

Astfel, la Roşia tema „Evoluţia 
plantelor de-a lungul veacurilor“ 
a fost ilustrată de proiecţia a 80 
diapozitive color; la Apoldu de 
Jos a fost prezentat diafilmul 
„Universul atomic“; la Ludoş au 
fost folosite planşele expoziţiei 
„Cunoştinţe despre Univers“, la 
Rîul Sadului au fost expuse di
ferite aparate optice.

Avind în vedere cele constata
te, Comisia judeţeană pentru răs
pîndirea cunoştinţelor cultural- 
ştiinţifice va asigura folosirea 
largă a diapozitivelor, diafilmelor, 
filmelor documentare şi a mon
tajelor audio-vizuale. în acest 
sens, pe lingă folosirea materia
lelor vizuale existente, comisia va 
confecţiona, în colaborare cu Mu
zeul Brukenthal, două seturi de 
diapozitive color pe teme de ştiin
ţe naturale.

în scopul unei bune desfăşurări 
a acţiunilor viitoare, se impun cî- 
teva aprecieri referitoare la mo
dul în care directorii căminelor 
culturale au efectuat populariza
rea acţiunilor desfăşurate.

O primă concluzie este slaba ac-

în curînd apare ziarul 
„Satul socialist"

cotidian de mare tiraj, edi
tat de Uniunea Naţională a 
Cooperativelor Agricole de Pro
ducţie.

în paginile ziarului veţi pu
tea citi articole, reportaje, an
chete, foiletoane, interviuri, no
te care tratează cele mai diver
se aspecte ale agriculturii noas
tre cooperatiste, ale vieţii satu
lui, informaţii din ţară şi de 
peste hotare, comentarii exter
ne.

Ziarul „Satul socialist“ apa
re de cinci ori pe săptămînă în 
4 pagini, iar sîmbăta în 6 pa
gini.

Preţul unic al unui exem
plar — 30 de bani.

Abonamentul lunar — 8 lei; 
trimestrial — 24 lei. pînă la 
sfîrşitul anului — 64 lei. Abo
namentele se fac prin factorii 
poştali, difuzorii procentuali, 
oficiile şi agenţiile poştale.
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tlvltate de popularizare a acţiu
nilor de către factorii răspunză
tori, la nivel de comună. Dacă 
la Miercurea, Sadu, Poiana, Cîr- 
ţişoara etc. am tntîlnit afişe, in 
alte localităţi precum Ludoş, Or- 
lat, Slimnic, Pâuca ele au fost 
inexistente. Este adevărat, acţiu
nile au avut loc (cu excepţia 
Slimnicului), dar ele se puteau 
bucura de o participare mult mai 
largă dacă locuitorii comunelor ar 
fi fost din timp avizaţi asupra 
lor. Apreciem pozitiv, la Ludoş, 
participarea la manifestare a pre
şedintelui consiliului popular, a 
inginerului agronom, dar sîntem 
convinşi că prezenţa unor afişe în 
comună, bine plasate, ar fi adus 
mult mai multă lume in sala că
minului cultural.

Un alt aspect legat de anunţa
rea prin afiş este formularea a- 
cestuia. Ne este dat, destul de des, 
să întîlnim formulări confuze şi, 
mai ales, nu la obiect. Se obiş
nuieşte să se anunţe „Conferinţă“ 
dar nu se specifică pe ce temă, 
cine o susţine, de ce material 
audio-vizual este însoţită. Se obiş
nuieşte, de asemenea, ca prezen
tările de diapozitive şi diafilme 
să fie anunţate tot drept confe
rinţe.

Mai persistă sistemul ca oame
nii să fie chemaţi la cămin pen
tru „adunare“, fără să se precize
ze că este vorba de o acţiune cul
turală, sau să fie chemaţi la un 
spectacol artistic, înaintea căruia 
să le fie „lipită“ expunerea pe o 
anumită temă.

Nu avem nimic împotriva cu
plării acţiunilor educative cu ac
ţiuni artistice, cu condiţia ca am
bele acţiuni să fie anunţate şi nu 
numai cea artistică.

Am constatat că nu sínt folo
site suficient alte mijloace de pro
pagandă a acţiunilor: staţiile de 
radioamplificare, anunţarea unită
ţilor agricole sau industriale de 
pe raza comunei etc.

Sugerăm directorilor căminelor 
culturale să trimită invitaţii no
minale cetăţenilor care se bucură 
de prestigiu în comună; acest pro
cedeu, experimentat anul trecut la 
Sadu, a dat rezultate foarte bune.

O altă problemă care merită a- 
dusâ în discuţie este aceea a fixă
rii orelor celor mai potrivite pen
tru desfăşurarea manifestărilor. 
Fiind la latitudinea căminelor cul
turale stabilirea orei şi chiar 
schimbarea zilei programării, acest 
fapt trebuie să determine direc
torii de cămine culturale să ac
ţioneze în scopul fixării celui mai 
potrivit moment pentru desfăşu
rarea acţiunii.

Sîntem convinşi, şl rom fi 
bucuroşi să o consemnăm, că prin- 
tr-o bună popularizare a acţiuni
lor, acestea se vor bucura de o 
mai largă participare a locuitori
lor judeţului, vor deveni, impli
cit, mai eficiente.

OCTAVIAN RUSU
secretarul Comisiei judeţene 
pentru răspîndirea cunoştin

ţelor cultural-ştiinţific«

Şantierul 585 construcţii Sibiu
angajează de urgenţă:
muncitori necalificaţi pentru calificare 
în meseria de zidari.

Condiţii: 7—8 clase elementare. Vîrsta 18—'40 ani. 
începerea cursului la data de 1 mai 1969.
Informaţii suplimentare la serviciul salarizare-plan, 

telefon 1 33 99.

Adresati-vâ cu încre
dere unităţi Lor coopera

-tivei
I GI EN /

C A R E  E X E C U T A  S E R V I C I I  I R E 

P R O Ş A B I L E  D E  i  C O A F U R Ă  ,  F R I Z E R I E  ,  

H A H t C U R Ă ,  P E D !  C U R Ă ,  C O S M E T I C Ă  ,  P I C T O R I  

F I R M E ,  P R E C U M  S I  L U C R Ă R I  R E  D E R A T I Z A R E  

S t  B E S I M S E C T í Z A R E  .

întreprinderea de locuinţe şi iocaiuri
Sibiu

angajează:
— un inginer constructor
— doi tehnicieni constructori

Informaţii Ia serviciul administrativ-personal, Sibiu Piaţa 
Unirii nr. 4, telefon 1 37 64.

Cooperativa „ Îm b r ă c ă m in te a “  Sibiu
angajează de urgenţă:

— un mecanic de întreţinere şi reparaţii maşini de cusut 
muncitori calificaţi în meseria de croitori îmbrăcăminte 
pentru bărbaţi şi femei.

Informaţii la biroul personal, Piaţa Republicii nr. 2

Trustul de construcţii Hunedoara-Oava
strada Dr. Petru Groza nr. 24, angajează urgent, pentru şan
tierele din localităţile Deva, Orăştie, Cugir, Petroşeni şi Alba 

Iulia muncitori calificaţi în meseriile de:
— zidari
— dulgheri
— mozaicari
— instalatori sanitari
— muncitori necalificaţi.

Se asigură cazare gratuită şi masă contra cost la cantină 
Informaţii suplimentare se pot obţine de la serviciul salarizare 

din trust» telefon 2882,
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Tehnica modernă -  
aliata morarilor şi brutarilor
■  Ce au scos la iveală probele tehnologice
■  Panetonul — mascota combinatului

Echipamentul industrial, oricît 
ar fi el de modern, intrînd în sfe
ra producţiei, rezervă proiectanţi
lor, constructorilor şi cadrelor de 
tehnicieni nebănuite surprize şi e- 
cuaţii necunoscute. Aşa-numitele 
„vicii ascunse“ apar la iveală şi 
devin cunoscute la probele teh
nologice, în confruntarea cu pa
rametrii proiectaţi. Comportarea 
utilajelor în angrenajul producţiei 
confirmă adevăratele atribute. Se 
întîmplă însă ca unele calcule ini
ţiale ale proiectanţilor să fie infir
mate, dînd naştere necesităţii u- 
nor remedieri ulterioare.

Aşa s-au petrecut lucrurile la 
Combinatul de morărit şi panifi
caţie din Sibiu. Practica a scos 

Ha iveală greşeli de proiectare şi 
íue montaj la cuptoarele şi ben
zile automate de coacere a pîinii. 
Reconstrucţia cuptoarelor, cu lua
rea în considerare a datelor rezul
tate din experimentare, a rezolvat 
problema. Cuptoarele asigură a- 
cum o coacere bună şi uniformă.

La moară au Ieşit la iveală, în 
cadrul probelor tehnologice, cal
cule eronate la transportoarele 
pneumatice a căror putere este 
sub capacitatea necesară. Ele vor 
fi înlocuite cu ventilatoare cores
punzătoare sarcinilor de transport 
a produsului pe verticală.

Capacitatea de măcinare a morii; 
de 320 tone grîu în 24 de ore, 
este deservită de cinci secţii. Un 
siloz de precurăţire cu o capaci
tate de 700 vagoane asigură depo
zitarea, aerarea şi omogenizarea, 
în funcţie de calităţile griului. O 
secţie de curăţătorie execută auto
mat operaţiile de eliminare a ne
ghinei, măzărichei şi a oricăror 
impurităţi, spălarea şi umidifica- 
rea, cerute de procesul tehnologic. 
Toate operaţiile pornesc de la un 
tablou de comandă automată.

Moara propriu-zisă are 27 de 
valţuri automate duble, care ma
cină şi elimină făină pe cale pneu
matică în celulele de omogeniza
re. Transportul produsului pe ver
ticală se face pneumatic iar pe o- 
rizontală prin transportoare me
canice cu melc. în opt celule au
tomate se execută omogenizarea 
făinii pe sortimentele: integrală, 
intermediară, albă şi grifică pen
tru diferite întrebuinţări. Depozi
tarea este asigurată într-un siloz 
modern, pe extracţii şi calităţi, de 
unde se face şi livrarea în saci 
sau în pungi, ambalarea executată 
de o instalaţie specială.

Aflată în probe tehnologice, 
moara realizează în prezent o pro
ducţie zilnică de 180—200 tone 
grîu măcinat, urmînd ca după 
montarea de ventilatoare cu debit 
de aer mai mare, să se asigure 
parametrii proiectaţi.

Un număr de 28 oameni pe 
schimb — dintre care un inginer 
şi şef de secţie, un inginer tehno
log, un inginer electromecanic, un 
maistru principal şi un maistru de 
schimb — asigură întreg procesul 
tehnologic de fabricaţie. Se afirmă 
aici, printr-o deosebită vocaţie şi

interes, tînărul inginer Cristian 
Pancratius şi maiştrii cu veche 
experienţă Gheorghe Dărăbanţ, 
Ilie Munteanu şi Torna Mieloiu, 
care au participat şi la lucrările 
de construcţii şi montaj ale morii. 
Muncitorii, în majoritatea lor, sínt 
absolvenţi ai şcolii profesionale de 
morărit, cu un stagiu în producţie 
de un an la o moară similară din 
Cluj.

După atingerea parametrilor 
proiectaţi moara va livra 60 la 
sută din producţia sa de făină bru
tăriilor din alte judeţe ale ţării.

Fabrica de pîine, cu o capaci
tate de 60 tone/zi, din care 40 
tone intermediară, 15 tone inte
grală şi 5 tone albă, funcţionează 
la parametrii proiectaţi. în cadrul 
ei s-a înfiinţat o secţie de paneton 
de mare complexitate tehnică şi 
precizie, unică în ţară. Panetonul, 
condus de ing. Matilda Poenaru 
şi Eugen Păcuraru, maistrul li
niei tehnologice — prin produsele 
de cozonaci şi diferite specialităţi 
compuse în proporţie de 40 la 
sută din fructe confiate, unt, za
hăr, ouă şi diferite mirodenii — 
este mîndria şi mascota combina
tului.

Avînd unica linie paneton din

ţară cu produse de mare valoare 
nutritivă, vitaminieă şi cu o pros
peţime pe o durată de trei luni, 
combinatul sibian de morărit şi 
panificaţie va livra aceste produse 
în 20 de oraşe din ţară printre 
care: Bucureşti, Ploieşti, Braşov, 
Făgăraş, Mediaş, Deva, Arad, Ti
mişoara, Craiova, Turnu Severin.

Primele cantităţi de produse 
paneton au şi fost realizate şi ur
mează să fie livate în toată ţara 
cu maşini izoterme primite în do
tare în acest scop.

Convingîndu-ne că din moderna 
moară automată nu poate ieşi de
cit făină bună, lipsită de orice 
impurităţi, l-am întrebat pe Ion 
Meţiu, directorul combinatului, ce 
şanse au consumatorii, după valo
rificarea integrală a capacităţilor 
morii şi brutăriei, în care s-au 
investit 136 000 000 lei?

— Probele tehnologice ale mo
rii, experimentarea fabricii de pîi
ne şi a panetonului făcînd ab
stracţie de remedierile ce se află 
în curs, ne dau dreptul să-i asi
gurăm pe beneficiarii noştri că le 
vom livra făină albă, intermediară 
şi grifică, toate sortimentele de 
pîine şi cozonaci în cele mai bu
ne condiţii calitative şi în canti
tăţi îndestulătoare.

împărtăşind cu satisfacţie acest 
optimism, ne exprimăm convin
gerea că vizitatorul de mîine va 
fi surprins, în interior şi în spa
ţiu] adiacent al combinatului, de 
amprentele unor mîini de gospo
dari cu rafinament estetic.

DOINA SALAJANU
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Firele produse de Filatura 
„11 Iunie“ din Cisnădie se 
remarcă printr-o bună cali
tate. în fotografie: imagine 
din secţia maşini cu inele 

Foto: FR. NUSS

„ S ă p tâ in î f ia

în aceste zile pionierii şi şco
larii din întregul judeţ participă 
la acţiunea republicană „Săptămî- 
na primăverii“, care a devenit o 
tradiţie în viaţa unităţilor şi de
taşamentelor.

Copiii sínt antrenaţi la acţiuni 
menite să le formeze deprinderi 
de muncă fizică, de ocrotire şi în
grijire a spaţiilor verzi, plantelor 
şi animalelor, să le îmbogăţească 
cunoştinţele despre natură.

în cadrul acestei acţiuni pio
nierii din oraşul Ocna Sibiului au 
plantat 40 de trandafiri în parcul

Normele de repartizare a chel
tuielilor comune între locatari

Numărul mare al solicitărilor 
adresate de cetăţeni consiliilor 
populare, redacţiei ziarului „Tri
buna Sibiului“ cu privire la nor
mele de repartizare între locata
rii principali a cheltuielilor comu
ne de folosinţă, întreţinere şi re
paraţii a locuinţelor ne determină 
ca, pentru evitarea eventualelor, 
neînţelegeri, să facem cîteva pre
cizări din Legea nr. 10/1968 şi 
instrucţiunile privind aplicarea eL

în ceea ce priveşte cheltuielile 
de întreţinere şi reparaţii la păr
ţile şi instalaţiile comune ale clă
dirilor sau apartamentelor, acestea 
se repartizează proporţional cu nu
mărul persoanelor care folosesc 
părţile şi instalaţiile respective. 
Este vorba de clădirile sau apar
tamentele folosite numai ca lo
cuinţe.

La cheltuielile pentru apă (in
teresează exclusiv apartamentele 
care nu au aparate de înregistra
re) şi cele pentru canal, acestea 
se repartizează după numărul de 
persoane, indiferent de numărul 
zilelor din cursul unei luni în ca
re persoanele au fost prezente la 
domiciliu. Cei absenţi din imobil 
o lună sau mai multe nu participă 
în perioada respectivă la plata a- 
cestor cheltuieli, dacă au anunţat 
în prealabil comitetul locatarilor.

în clădirile în care numai o par
te din apartamente au instalaţii 
de baie, defalcarea cheltuielilor se 
va face astfel: cei care beneficia
ză de baie vor plăti un consum 
de apă raportat la numărul dublu 
de persoane. De exemplu, sínt două 
familii, fiecare compusă din cite 
4 persoane, una cu baie şi alta 
fără; taxa pentru consumul de 
apă, să zicem, este de 30 lei lu
nar. Familia cu baie va plăti par
tea aferentă ca pentru 8 persoane, 
deci 20 lei.

Cheltuielile pentru ridicarea gu
noaielor menajere de la locuinţă, 
precum şi pentru procurarea şi 
întreţinerea recipienţilor de colec
tare se repartizează în raport cu 
numărul persoanelor care locuiesc 
în fiecare apartament sau cameră.

Consumul de energie electrică 
pentru părţile comune, în cazul 
cînd nu există aparate de înre-

Răspundem
citito r ilo r

gistrare, se calculează după hare
murile stabilite pentru consumul 
în pauşal, iar repartizarea cheltu
ielilor se face proporţional cu nu
mărul persoanelor ce locuiesc în 
fiecare locuinţă.

La cheltuieli de încălzire, trebu
ie să distingem două sisteme:

A. în cazul încălzirii centrale, 
cheltuielile se repartizează pentru 
încălzirea încăperilor folosite în 
exclusivitate şi separat a celor 
aflate în folosinţă comună (casa 
scării, culoare, spălătorii, holuri) 
după suprafaţa locativă deţinută 
de fiecare locatar principal în par
te.

B. Atunci cînd încălzirea se fa
ce prin sobe, chetuielile aferente 
consumului se stabilesc astfel:

— cînd nu există aparate de 
măsurare pentru fiecare aparta
ment, dar există pentru clădire — 
sau scară — costul se repartizea
ză după suprafaţa locativă deţinu
tă de fiecare locatar principal;
— cheltuielile aferente consumului 

de combustibil pentru bucătărie şi

spălătorii, în cazul cînd nu există 
aparate de măsurare pe fiecare 
locuinţă, dar există pe clădire, se 
repartizează după numărul per
soanelor care folosesc instalaţiile 
respective;

— în ipoteza în care consumul de 
combustibil pentru bucătării şi spă
lătorii se înregistrează prin acelaşi 
aparat care măsoară şi consumul 
aferent încălzirii, repartizarea 
cheltuielilor se va face în mo
dul următor: iniţial se stabileşte 
consumul, respectiv cheltuielile a- 
ferente bucătăriilor şi spălătoriilor 
şi se repartizează între locatarii 
principali care folosesc instalaţiile 
respective după numărul de per
soane. Diferenţa aferentă încălzi
rii se va defalca pe locatarii prin
cipali, după suprafaţă.

Cheltuielile efectuate cu plata 
personalului administrativ, de în
treţinere şi de serviciu se reparti
zează după numărul persoanelor.

Locatarii principali care primesc 
alte persoane în locuinţa lor sínt 
obligaţi să contribuie şi pentru a- 
ceştia la plata cheltuielilor comu
ne, însă numai atunci cînd pri
mirea în locuinţă întrece durata 
de 15 zile. Plata acestor cheltu
ieli se face pentru întreaga lună.

Am expus exclusiv acele dispo
ziţii legale care reglementează mo
dul de repartizare a cheltuielilor 
comune pentru folosinţa, întreţi
nerea şi repararea locuinţelor ur
mînd ca în cadrul unui articol vii
tor să examinăm obligaţiile ce re
vin proprietarului şi chiriaşului, 
obligaţii născute din încheierea 
contractului de închiriere pentru 
o suprafaţă locativă.

TEODOR ŢEREANU
jurisconsult
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Amănunte 
in legătură 
cu aparta
mentele 
proprietate 
personală

LA 5 0  D E  ANI

Răspunzînd unor cerinţe de 
ordin economic şi social, avind 
în vedere că locuinţa are o in
fluenţă puternică asupra dez
voltării fizice şi spirituale a 
omului, asupra capacităţii sale 
de muncă, pentru întemeierea 
şi consolidarea familiei, Plenara 
Comitetului Central al Parti
dului Comunist Român din 5—6 
octombrie 1967 a hotărît dez
voltarea construcţiei de locuin
ţe în întreaga ţară. Pentru a-i 
informa pe cititorii noştri care 
este situaţia actuală a construc
ţiilor de locuinţe în judeţul Si
biu, ne-am adresat tovarăşului 
inginer Alexandru Gheorghiu, 
directorul Direcţiei judeţene de 
gospodărire comunală şi loca
tivă.

In anul 1967 — ne-a spus
interlocutorul — au fost cons
truite pe teritoriul judeţului 
Sibiu 884 apartamente, iar în
1968, 906. Pentru acest an s-a 
prevăzut construirea, din fon
durile centralizate ale statului, 
unui număr de 1530 aparta
mente din care: gradul 1 —- 
358, gradul II — 190, gradul 
III — 218, gradul IV — 438 
şi 326 garsoniere. Repartizate 
pe localităţi, acestea se vor da 
în folosinţă, 875 în Sibiu, 392 
în Mediaş, 98 în Cisnădie, 36 
la Agnita, 30 la Tălmaciu, 30 
apartamente în Dumbravă, 30 
la Ocna Sibiului şi 39 la A- 
vrig. După cum vedeţi s-a a- 
vut în vedere o mai raţională 
repartizare a construcţiilor în
tre municipiile, oraşele şi lo
calităţile principale din între
gul judeţ.

— Comitetul judeţean de 
partid, Consiliul popular ju- 
ţean, ca urmare a hotărîri- 
lor plenarei din octombrie 
1967, a legii nr. 9 din 1968, 
au hotărît ca din construc
ţiile de locuinţe ale planului 
de investiţii pe 1969 să vîn- 
dă populaţiei de pe raza ju
deţului nostru un număr de 
437 apartamente. în ce sta
diu se găsesc ele?

—̂• Intr-adevăr, e vorba de 
158 apartamente de categoria 
I, 160 de a II-a, 60 de a IlI-a 
şi 59 de categoria a IV-a. In 
afara acestora, judeţul Sibiu 
mai are prevăzut în planul de 
stat şi construirea a 100 apar
tamente în vile. Apartamentele 
vor fi terminate după cum ur
mează: blocul 20 (Hipodrom) 
în 30 august, blocul B2 (Ţigla- 
rilqr) la 15 septembrie, 26 (Hi
podrom) în 15 octombrie, iar 
vilele — pînă la sfîrşitul lui
1969. Referitor la vile, trebuie 
să-i informăm pe cititori că în 
Sibiu se vor construi 70 apar
tamente în vile cu un înalt grad 
de confort. Fiecare vilă va a- 
vea garaje pentru maşini, piv
niţă, apartamente compuse din 
2 şi 3 camere, şi vor fi situate 
într-un cartier liniştit şi fru
mos. E vorba de „Livada' măce
larilor“, în spatele uzinei „Au- 
tomecanica“. Vilele vor avea 
condiţii de canalizare şi încăl
zire excelente.

— Sínt contractate toate 
apartamentele?

— Nu chiar. La ora actuală 
la blocul 20 din Hipodrom o- 
fcrim spre vînzare cu plata in
tegrală 12 apartamente cu 3 ca
mere şi 11 apartamente cu 4 
camere. Contractele se pot în
cheia pînă la 20 aprilie. De a- 
semenea oferim imediat spre 
vînzare cu plata în rate apar
tamentele de categoria a IlI-a, 
cu 2 camere în blocul B 2 din 
cartierul Ţiglarilor, care se va 
termina la 15 septembrie. E 
vorba de 13 apartamente cu 2 
camere. Cei care doresc, le pot 
contracta chiar începînd cu I 
ziua de azi. |

V________________ )

Din pitorescul parcului Cetăţii din Sibiu

(Urmare din pag. I)

organelor de asamblare. La ate
lierul de prese reci zgomotul pre
selor ne obligă să recurgem la în
ţelegerea prin semne. Şuruburile, 
niturile şi piuliţele de diferite di
mensiuni, după ce se asamblează 
şi se ambalează, iau drumul spre 
multe întreprinderi din ţară.

La etajul unei clădiri noi sínt 
instalate maşinile automate pen
tru fabricarea inelelor de siguran
ţă de diferite dimensiuni. Ne o- 
prim la una dintre acestea şi abia 
reuşim să urmărim clipa execută
rii unui inel. Fiindcă sínt atît de 
mici, ne interesăm de productivi
tatea maşinii şi aflăm că dacă îna
inte, cu vechea maşină se pro
duceau numai 3—4 kg asemenea 
inele, acum în 8 ore se produc 
aproape 30 de kg.

De altfel, maistrul Teodor Sîn- 
celeanu, completează: zilnic se 
produc aproape 6 000 kg inele de 
siguranţă şi resort, 200 000 şuru
buri mecanice, 145 000 şuruburi 
crestate, 1 850 kg nituri, 135 000 
piuliţe şi alte piese.

Cu siguranţă că cifrele vor 
creşte şi_ pe măsură ce fabrica va 
fi dotată cu noi utilaje, mărin- 
du-şi simţitor capacitatea de pro
ducţie. în prezent se modernizea
ză hala de decapare, a fost mă
rit spaţiul halei de prese reci. Se 
lucrează la amplasarea utilajelor 
în flux tehnologic şi la mărirea 
capacităţii secţiei de inele de re
sort şi tratament termic. Este în 
curs de modernizare transportul 
de la secţia de produse finite la 
magazie. Iată numai cîteva din 
perspectivele ce se deschid aces
tei fabrici, unica în ţară care pro
duce inele de siguranţă şi resort.

Pămîntul bine lucrat face impresia unui şuvoi năvalnic. în Dealul Ştenii, mecanizatorii şi coopera
torii de la C.A.F. Vurpăr asaltează cu toate forţele pantele domoale ale ogoarelor. Pe locul unde acum 
se însămînţează sfecla de zahăr va răsări recolta bogată a toamnei Foto; P. BUD

„Odihna“ maşinilor bu
merang pentru producţie
(Urmare din pag. I)

cru. Timpul — minunat. Şi totuşi 
intru în teren la ora 10—11 . . ;

— Dacă n-am sămînţă?!?
Iată şi relatarea inginerului Du

mitru Jovrea, de la această uni
tate:

„N-avem suficiente mijloace de 
transport pentru a aduce materia
lul semincer de la Sibiu. Pentru 
că noi nu am avut asigurat ne
cesarul de tuberculi pentru plan
tat şi acum ne chinuim . . . “

Anul trecut la Păuca s-a „rea
lizat“ o producţie medie de nu
mai 3 600 kg cartofi la hectar. Dar 
se vede că pentru actualul consi
liu de conducere (preşedinte Va
sile Gligor) acest „record“ nu are 
nici o semnificaţie. Facem această 
afirmaţie pentru că la Păuca nu 
s-a luat nici o măsură pentru ca 
în acest an să se obţină o produc
ţie mai mare. Terenul în care se 
plantează cartofii n-a văzut anul

p i ' im iw e r iL
şcolii, au efectuat lucrări pentru 
amenajarea unui teren de volei, 
au contribuit la curăţirea livezi
lor C.A.P. şi a parcului din cen
trul oraşului. Pionierii din Ludoş 
au amenajat răsadniţe, în care au 
semănat ardei, roşii, ceapă, au cu
răţat însemnate suprafeţe de pă
şune, iar cei mai mici şi-au adus 
contribuţia, pe măsura forţelor, la 
înfrumuseţarea comunei prin în
treţinerea spaţiului verde din faţa 
şcolii.

La Cisnădioara pionierii au pre
gătit lotul şcolar pe care au se
mănat cartofi, grîu, secară, cîne- 
pă şi legume. De asemenea au e- 
fectuat lucrări de pregătire a te
renului pe care C.A.P. urmează 
să semene sorg. Şi aici pionierii 
claselor I— a IV-a au amenajat 
curtea şcolii, pregătind frumoasele 
spaţii verzi ale acesteia.

Numeroase unităţi şi detaşa
mente şi-au pregătit şi vor or
ganiza în această perioadă dru
meţii şi excursii de documentare 
în mijlocul naturii, serbări închi
nate primăverii.

Prof. VIORICA PRAVARIU

acesta nici cum arată îngrăşămin- 
tele chimice sau naturale, densi
tatea nu este asigurată (becurile 
semnalizatoare de la bordul trac
torului se aprind mereu, pentru 
că materialul semincer nu este 
bine sortat), astfel îneît consecin
ţele se întrevăd cu uşurinţă.

— Aţi solicitat ajutorul direc
ţiunii I.M.A. Miercurea Sibiului 
pentru a ieşi din impas? ne adre
săm preşedintelui.

— Ne-am gîndit că ne descurcăm 
singuri . . .

Şi iată care sínt rezultatele 
practice ale acestei „descurcări“ : 
maşina începe lucrul în fiecare zi 
în jurul orei 10,00, reuşind să a- 
copere în 4 zile bune de lucru 
doar 15 hectare . . .

Directorul I.M.A. Miercurea Si
biului, Cornel Popescu, prezent şi 
el la faţa locului, s-a arătat a fi 
pregătit pentru acordarea ajuto
rului: imediat va fi detaşat, din 
alt sector, un rutier cu remorcă, 
pentru a se asigura ritmicitatea 
aprovizionării cu tuberculi a ma
şinii de plantat cartofi.

Trebuie menţionat şi un alt 
aspect. Cu toate că maşinile de 
plantat cartofi au fost prevăzute 
cii dispozitive de aplicat îngrăşă
minte chimice, în aceste dispozi
tive bate vîntul: din cauză că în- 
grăşămintele chimice sínt umede 
(urmare a unei păstrări necores
punzătoare), distribuitoarele nu 
pot funcţiona, aplicarea azotatu

lui de amoniu sau a nitrocalcaru- 
lui este imposibilă în aceste con
diţii . . .

Cooperatorii din Ludoş planta
seră o suprafaţă de numai 10 hec
tare cu cartofi, din cele 55 pla
nificate. Lucrarea se execută după 
manual; cei de aici au refuzat să 
planteze cartofii cu maşina.

Vizităm silozurile de cartofi. 
Aici haosul este la el acasă. De 
altfel, informativ, inginerul ne 
mărturiseşte că s-au stricat peste 
15 vagoane de cartofi în această 
iarnă. Ştiu oare Uniunea jude
ţeană a C.A.P. şi Direcţia agri
colă de această situaţie? Au fost 
traşi la răspundere cei care se 
fac vinovaţi de aceste pierderi?

— Dacă mergeţi în acelaşi ritm, 
vă mai trebuie cel puţin încă 15 
zile pentru a termina plantatul 
cartofilor. Ce v-aţi propus să fa
ceţi pentru a mări viteza zilnică 
de lucru la plantatul cartofilor, 
ne adresăm preşedintelui unităţii, 
loan Săuchea.

— O să aducem maşina de plan
tat cartofi înapoi de la Apoldu de 
Jos. O vom pune în funcţiune . . .

Nici un cuvînt însă despre cei 
aproape 400 de ludoşeni care nu 
sínt mobilizaţi la lucru în cîmp. 
Numai vorbe, promisiuni în care 
nu se mai poate avea încredere 
datorită unei realităţi din care atît 
preşedintele unităţii, cît şi spe
cialistul nu dau dovadă că vor să 
înveţe.

N O T Ă

Se află printre noi specimene a 
căror mentalitate de junglă con
trastează violent cu normele una
nim acceptate ale convieţuirii so
ciale.

Vorbim de ele şi întreprindem 
acţiuni educative numeroase. Ele 
trec pe lingă asemenea indivizi 
nebăgate-n seamă ca briza săltă
reaţă.

Două exemple, doi protagonişti, 
doi tineri.

1. La o întrunire tovărăşească 
organizată de sindicatul de la I.I.S. 
„Sticla“ Avrig s-a dezlănţuit unul, 
răp ca un urs rănit, lovind cu la
bele murdare în stînga şi-n dreap
ta. Soţia unuia din cei loviţi in
tervine dar individul nu ezită s-o 
lovească şi pe ea cu piciorul tri- 
miţind-o direct pe... un pat de 
spital.

Culmea cinismului, în zilele ur
mătoare, la locul de muncă bă
tăuşul face pe nevinovatul, zîm- 
băreţ cu gura deschisă pînă la ca
pătul abundenţilor perciuni. Şi o 
nedumerire... „Carnavalul“ s-a în
cins şi s-a desfăşurat în prezenţa 
organului de ordine (? !).

2. Intr-una din zilele următoa
re, carnaval... neorganizat la res
taurantul „Terasa“ Avrig. 16 con
tra 2 şi lovituri în rafale cu pum
nii, cu cizmele.

Consecinţe? Sticlarul Nicolae 
Munteanu — 23 zile scutire me
dicală, leziuni corporale, contuzii, 
coaste rupte.

Să pomenim ceva despre munca 
educativă pe care o desfăşoară or
ganizaţiile U.T.C. din Avrig?

Da, să spunem că organizaţia de 
partid a luat măsurile ce se im
pun, a stat de vorbă cu protago
niştii, a indicat să fie puşi în dis
cuţia tinerilor.

Şi pentru că secretarul comi
tetului de partid de la „Sticla“ 
ne-o cere, întreprindem şi noi ceea 
ce ne revine. înfierăm asemenea 
crase huiiganisme şi răstignim în 
văzul lumii, în cuiele tari ale 
oprobriului opiniei publice pe cei... 
din junglă, atîmîndu-le aci nu
mele cu majuscule: CORNEL SPI
RIDON1 şi IOAN MANIUŢ*.
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Cuvintarea tovarăşului
(Urmare din pag I)

Europa, el are o importanţă deo
sebită pentru că intervine într-un 
moment în care, după aprecierea 
noastră, există condiţii favorabile 
pentru a se putea realiza paşi 
Înainte în această direcţie. Felul 
cum a fost primit acest apel de 
efitre opinia publică şi multe 
cercuri conducătoare din Europa 
demonstrează justeţea acestei a- 
precieri a noastră, demonstrează 
«ă apelul este bine venit şi că 
avem datoria să acţionăm ferm 
pentru a contribui la înfăptuirea 
dezideratelor pe care le cuprinde.

Hotărîrea pe care a luat-o şi în 
această privinţă Consiliul de Stat 
şi guvernul Republicii noastre, a- 
pelul solemn către toate guvernele 
europene pe care îl adresăm vor 
exercita, fără îndoială, o influen
tă pozitivă în direcţia dezvoltării

colaborării între popoarele europe
ne, pe calea înfăptuirii securităţii. 
Aceasta pune în faţa Ministerului 
de Externe, a celorlalte organe de 
stat sarcini noi şi credem că ele 
se vor achita cum trebuie de a- 
ceste importante îndatoriri.

Aş dori să subliniez, tovarăşi, 
că consfătuirea care a avut Ioc în 
martie la Budapesta constituie o 
manifestare a unităţii ţărilor so
cialiste participante la Tratatul de 
la Varşovia, demonstrează că a- 
ţunci cînd se acţionează în spiritul 
principiilor marxist-leniniste, prin
cipii care stau la baza relaţiilor 
dintre ţările socialiste, se pot găsi 
soluţii tuturor problemelor, chiar 
celor mai complicate, se poate a- 
sigura realizarea colaborării şi u- 
nităţii ţărilor socialiste. In acest 
spirit partidul, guvernul, statul 
nostru sínt hotărîte să acţioneze 
şi în viitor, dezvoltînd relaţiile cu

ţările socialiste, membre ale Tra
tatului de la Varşovia, cît şi cu 
celelalte ţări socialiste, considerînd 
că în situaţia cînd există 14 ţări 
socialiste sistemul socialist îşi poa
te afirma din plin forţa şi comba
tivitatea numai prin colaborarea 
şi prin unitatea tuturor acestor 
ţări. In acelaşi timp, conform po
liticii noastre, conform însăşi ho- 
tărîrii adoptate cu privire la secu
ritatea în Europa, vom acţiona şi 
în viitor pentru a dezvolta colabo
rarea cu toate statele, fără deose
bire de orînduire socială.

Vreau să informez Consiliul de 
Stat şi guvernul că în cursul vizi
tei recente în Turcia am putut 
constata la conducătorii acestei 
ţări — ţară avînd altă orînduire 
socială şi aparţinînd altui bloc 
militar — dorinţa de a găsi căi 
de dezvoltare a colaborării atît în 
domeniul relaţiilor bilaterale, cît 
şi în rezolvarea problemelor inter

naţionale, a problemei păcii în 
Europa şi în lume. Am putut con
stata aceeaşi dorinţă, tovarăşi, şi 
la alte guverne cu care am avut 
contacte în ultima vreme, am a- 
juns la concluzii similare şi cu 
alţi reprezentanţi ai diferitelor 
state europene şi de pe alte con
tinente. Remarc aceasta pentru a 
sublinia încă o dată că adoptarea 
Apelului pentru securitatea euro
peană, chemarea pe care noi o 
adresăm statelor pentru colabora
re paşnică, are un ecou pozitiv în 
întreaga lume şi că există şanse 
să obţinem succese In această di
recţie. Guvernul român îşi propu
ne să acţioneze consecvent şi e- 
nergic în această direcţie şi hotă
rîrea unanimă de astăzi este încă 
o confirmare a voinţei organelor 
noastre de stat, a poporului nos
tru de a nu precupeţi nimic în 
lupta pentru pace şi prietenie în
tre popoare.

I

Şedinţa Comitetului celor 
18 state pentru dezarmare

V  M i.

: H O T A R 1R E
cu privire ia aprobarea Apelului statelor participante la Tratatul 

de la Varşovia către toate statele europene

Geneva 10 — Corespondentul 
'Agerpres, Horîa Liman, transmi
te: Joi a avut loc la Geneva şe
dinţa Comitetului celor 18 state 
pentru dezarmare. Primul care a 
luat cuvîntul a fost şeful delega
ţiei mexicane, Alfonso Garcia 
Rables. Evocînd Tratatul de la 
Tlatelolco de denuclearizare a 
Americii Latine el a propus crea
rea şi a altor zone denuclearizate

Iîn alte regiuni ale lumii. Aceasta 
a spus vorbitorul, ar facilita des
tinderea internaţională, ar limita 
proliferarea armelor nucleare şi 
ar reprezenta o contribuţie la cau
za plicii. Referindu-se la progra
mul de lucru al conferinţei, el a 
apreciat că o contribuţie substan
ţială au adus-o în dezbateri pro
punerile delegaţilor României şi 
Italiei.

Şeful delegaţiei sovietice A. A. 
Roşcin şi-a exprimat convingerea 
că problema încetării experienţe-

(Bnnan din pag. I)
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multilaterale, economice, politice, 
tehnico-ştiinţifice şi culturale între 
toate statele continentului, indife
rent de orînduirea lor social-poli- 
tică. Temelia sigură a dezvoltării 
cooperării rodnice între state, a 
eliminării germenilor de neînţele
gere şi disensiuni, a întăririi în
crederii reciproce rezidă în res
pectarea neabătută a dreptului 
fiecărui popor de a-şi hotărî sin
gur soarta, a principiilor suverani
tăţii şi independenţei naţionale, 
egalităţii în drepturi, neamestecu
lui în treburile interne, avantaju
lui reciproc. România nutreşte 
convingerea că dezvoltarea cola
borării europene a fost şi rămîne 
unica alternativă reală la politica 
cercurilor agresive, militariste şi 
revanşarde de încordare în rela
ţiile internaţionale, de menţinere 
a divizării Europei în blocuri mi
litare, de continuare a cursei 
înarmărilor.

In abordarea problemelor euro
pene trebuie să se pornească de 
la realităţile postbelice, de la in
violabilitatea graniţelor, de la 
existenţa celor două state germa
ne şi necesitatea normalizării re
laţiilor cu acestea. Avînd în vede
re că existenţa grupărilor milita
re opuse constituie o sursă prin

cipală de neîncredere şi încorda
re, un obstacol în calea unei largi 
cooperări europene, România, îm
preună cu alte state socialiste, se 
pronunţă, aşa cum s-a arătat în 
Declaraţia de la Bucureşti din iu
lie 1966 şi cum s-a reafirmat în 
recentul Apel, împotriva divizării 
lumii în blocuri militare, a cursei 
înarmărilor, pentru desfiinţarea 
bazelor militare străine, pentru în
făptuirea unor măsuri de dezar
mare, în primul rînd de dezar
mare nucleară.

Consiliul de Stat şi guvernul 
României îşi exprimă convingerea 
că pentru pregătirea şi reuşita 
Conferinţei statelor europene, ca
re ar putea deveni un eveniment 
remarcabil în viaţa continentului, 
este necesară crearea unui climat 
de îricredere, colaborare şi înţele
gere reciprocă, ceea ce presupune 
ca toate statele să se abţină de la 
demonstraţii şi acte de forţă, in
clusiv efectuarea de manevre mi
litare pe teritorii străine sau la 
graniţele unor state, de la orice 
acţiuni de natură să determine un 
regres în viaţa internaţională eu
ropeană. Mai mult decit oricînd 
se impune din partea factorilor de 
răspundere ai ţărilor europene 
concentrarea eforturilor în direc
ţia unei politici constructive, în
făptuirea de paşi concreţi şi mă

suri efective pentru continuarea 
şi dezvoltarea procesului de des
tindere, pentru intensificarea con
tactelor şi colaborării în cele mai 
variate domenii, pentru îmbunătă
ţirea continuă a atmosferei poli
tice în Europa.

înfăptuirea securităţii europene 
şi organizarea Conferinţei state
lor continentului corespund inte
reselor tuturor popoarelor; orice 
progres pe calea pregătirii şi or
ganizării Conferinţei este de na
tură să favorizeze atît colabora
rea între ţările europene, cît şi 
îmbunătăţirea relaţiilor cu ţările 
de pe toate continentele, în inte
resul destinderii şi consolidării pă
cii în întreaga lume.

Republica Socialistă România 
este hotărîtă să-şi aducă contri
buţia la pregătirea Conferinţei 
statelor europene, astfel ca aceas
ta să răspundă aşteptărilor şi spe
ranţelor naţiunilor europene, in
tereselor progresului social şi cau
zei păcii în lume. Consiliul de 
Stat şi Consiliul de Miniştri ale 
Republicii Socialiste România au 
însărcinat Ministerul Afacerilor 
Externe, ministerele şi departa
mentele corespunzătoare să ia mă
suri concrete în vederea continuă
rii acţiunilor ţării noastre îndrep
tate spre întărirea păcii şi secu
rităţii in Europa, realizării propu

nerilor cuprinse în Apelul către 
toate statele europene.

Statele semnatare ale Apelului, 
prezentînd propuneri cu privire la 
căile de conlucrare în vederea pre
gătirii şi convocării conferinţei eu
ropene, s-au declarat dispuse să 
discute orice alte propuneri în a- 
cest sens. Guvernul român este 
gata să examineze cu toată aten
ţia sugestiile altor state din Eu
ropa cu privire la organizarea 
conferinţei şi este receptiv faţă 
de orice propuneri îndreptate spre 
înfăptuirea securităţii şi colaboră
rii pe continent.

Consiliul de Stat şi guvernul 
Republicii Socialiste România a- 
dresează tuturor statelor europe
ne, guvernelor, tuturor factorilor 
interesaţi în asigurarea păcii în 
Europa şi care pot concura la suc
cesul conferinţei preconizate, che
marea solemnă de a acţiona cu 
toată hotărîrea pentru instaurarea 
unor relaţii de bună vecinătate, 
dezvoltarea încrederii şi înţelege
rii reciproce. Prin eforturile unite 
ale statelor europene, ale tuturor 
forţelor iubitoare de pace, să fa
cem din Europa, leagăn al civili
zaţiei moderne, un continent al 
convieţuirii paşnice şi colaborării 
rodnice, în interesul afirmării per
sonalităţii şi propăşirii fiecărei na
ţiuni, al consolidării păcii şi pro
gresului în întreaga lume.

lor nucleare subterane poate fi so
luţionată în mod constructiv, pro- 
nunţîndu-se împotriva principiului 
de a se efectua inspecţii la faţa 
locului. De asemenea, el a afir
mat că limitarea producţiei de 
materiale fisionabile — propusă 
de delegatul american — nu poa
te reduce şi elimina pericolul u- 
nui război nuclear. Delegatul so
vietic a evocat, apoi, apelul ţă
rilor socialiste cu privire la secu
ritatea europeană, apreciind că o 
conferinţă europeană ar contribui 
la îndepărtarea primejdiei unor noi 
conflicte în Europa şi înlăturarea 
forţei în relaţiile dintre state.

Conducătorul delegaţiei etiopie
ne, Afework Zelleke a cerut să se 
abordeze de îndată dezbaterea 
proiectului de demilitarizare a 
fundului mărilor şi oceanelor, pre- 
cizînd însă că obiectivul princi
pal al comitetului ar trebui să fie 
măsurile reale de dezarmare nu
cleară.

ORIENTUL
A P R O P I A T

P ii lM  comuna 
li r ă s o m i  M s

New York 10 (Agerpres). —• Ci
tind surse diplomatice de la Na
ţiunile Unite, agenţia Associated 
Press informează că reprezentan
ţii celor patru mari puteri la 
O.N.U. au hotărît să examineze 
posibilitatea unei platforme co
mune faţă de răspunsurile primite 
din partea Israelului, Egiptului şi 
Iordaniei la recentul chestionar 
cu privire la modul cum să fie 
soluţionat conflictul din Orientul 
Mijlociu. Ei au însărcinat un grop 
de studiu care să facă recoman
dări în acest sens la viitoarea re
uniune in patru ce va avea loc 
la reşedinţa personală a reprezen
tantului Marii Britani, lordul Ca- 
radon. Hotărîrea a fost adoptata 
în cursul reuniunii celor patru 
care a avut loc la reşedinţa re
prezentantului permanent al 
U.R.S.S. la O.N.U., Iákor. Malik.

C O O R D O N A T E  U N IV E R SA L E

Preşedintele Consiliului de Stat, 
NICOLAE CEAUSESCU

Preşedintele
Consiliului de Miniştri, 

ION GHEORGHE MAURER

H O T A R IR E
cu privire la aprobarea documentelor referitoare 
la perfecţionarea structurii şi a organelor de con

ducere ale Tratatului de la Varşovia

Duel modern
•  O dispută în Parlamentul 

ecuadorian asupra contrabandei 
s-a soldat miercuri cu un duel 
cu pistolul între doi deputaţi 
chiar în sala de şedinţe. Ma
nuel Aranjo Hidalgo şi Ar
mando Rodas au tras cite cinci 
focuri de pistol unul in direc
ţia celuilalt de la mai puţin de 
20 metri fără a se nimeri. în 
timpul duelului ceilalţi deputaţi 
s-au ascuns sub pupitre sau au 
fugit din sală. Cei doi comba
tanţi au fost în cele din urmă 
dezarmaţi.

•  Dr. Gunnar Jarring, re
prezentantul special al secreta
rului general al O.N.U. în O- 
rientul Apropiat, şi-a întrerupt 
misiunea pentru a-şi relua pos
tul de ambasador al Suediei la 
Moscova, a anunţat un purtă
tor de cuvînt al O.N.U. Purtă
torul de cuvînt a precizat că 
Jarring va putea să-şi reia ori
cînd misiunea încredinţată de 
U Thant, dacă evoluţia situa
ţiei din Orientul Apropiat va 
necesita acest lucru.

Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri ale Republicii Socialiste 
România, ascultînd informarea 
preşedintelui Consiliului de Miniş
tri, tovarăşul Ion Gheorghe Mau
rer, şi raportul Comisiei Marii 
Adunări Naţionale pentru proble
mele de apărare, prezentat de pre
şedintele Comisiei, tovarăşul Va
sile Patilineţ, hotărăsc să aprobe 
activitatea şi poziţia reprezentan
ţilor Republicii Socialiste Româ
nia la Consfătuirea Comitetului 
Politic Consultativ al statelor par
ticipante la Tratatul de la Var
şovia, ţinută la Budapesta, pre
cum şi statutul Comitetului mi

niştrilor apărării ai statelor parti
cipante la Tratatul de la Varşo
via, noul statut al forţelor armate 
unite şi al comandamentului uni
ficat şi celelalte documente avînd 
ca scop perfecţionarea în conti
nuare a structurii şi a organelor 
de conducere ale organizaţiei de
fensive a Tratatului de la Varşo
via.

Consiliul de Stat şi Consiliul de 
Miniştri însărcinează pe ministrul 
Forţelor Armate ale Republicii- So
cialiste România să ia măsurile 
necesare pentru ca forţele armate 
să poată să-şi îndeplinească obli
gaţiile ce le revin, în temeiul Tra
tatului de la Varşovia, în cazul u-

nui atac armat în Europa, împo
triva unei ţări membre a Trata
tului.

Pornind de la premisa că atîta 
timp cît există N.A.T.O. este ne
cesară menţinerea Tratatului de la 
Varşovia, Consiliul de Stat şi gu
vernul român îşi exprimă convin
gerea că documentele adoptate la 
consfătuirea din martie vor con
tribui la dezvoltarea colaborării 
militare a statelor participante la 
Tratat, la întărirea capacităţii de 
apărare împotriva unui eventual 
atac militar imperialist, în intere
sul cauzei păcii şi socialismului în 
lume.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
NICOLAE CEAUŞESCU

Preşedintele
Consiliului de Miniştri, 

ION GHEORGHE MAURER

Şedinţa Consiliului de Stat

FRANŢA. Vedere pe Champs 
Elysees. în timpul grevei generale 
organizată recent de sindicatele 
franceze: transporturile au fost 
afectate în proporţie de 80—100%

•  LA SANTIAGO DE CHILE S-A DESCHIS REUNIUNEA 
EXPERŢILOR COMISIEI SPECIALE LATINO-AMERICANE DE 
COORDONARE. Participanţii au adoptat o declaraţie în care se 
pronunţă împotriva atitudinii Statelor Unite faţă de Peru ca ar
mare a hotărîrii acestui guvern de a expropria instalaţiile socie
tăţii nord-americane „International Petroleum Company“. Ziarul 
„darin“, care publică declaraţia scrie că S.U.A. nu au dreptul 
„să adopte măsuri economice şi politice de constrîngere faţă de 
Peru“.

Pentru neimixtiune în Laos
•  Conducerea grupării poli

tice Neo Lao Haksat a dat pu
blicităţii o declaraţie, transmi
să de postul de radio Patet 
Lao, în care cere guvernului 
american să pună capăt ime
diat şi fără condiţii bombarda
mentelor asupra zonelor elibe
rate din Laos. în declaraţie se 
arată în continuare că „în ve
derea reglementării problemei 
laoţiene, guvernul american 
trebuie să pună capăt interven
ţiei sale în Laos, să respecte cu 
stricteţe acordurile de la Ge
neva din 1962, să respecte cu 
scrupulozitate suveranitatea, in
dependenţa, neutralitatea şi in
tegritatea teritorială, a Laosului 
şi să permită laoţienilor să-şi 
rezolve propriile probleme in
terne pe baza acordurilor de la 
Geneva, conform condiţiilor ac
tuale din Laos“.

Insucces dar nu scepticism

•  LA MOGADISCIO AU
FOST PUBLICATE REZULTA
TELE COMPLETE ALE ALE
GERILOR LEGISLATIVE din
Somalia care s-au desfăşurat la 
26 martie. Liga tineretului so
malez, Partidul primului mi
nistru Mohamed Ibrahim Egal, 
a cîştigat 73 din cele 124 locu
ri în parlament. Ibrahim Egal 
va fi, după toate probabilităţi
le, însărcinat cu formarea unui 
nou guvern.

„Preistorie“ actuală
•  Un alt om-maimuţă a fost 

descoperit într-o grotă din re
giunea Caii, în Columbia. El 
măsoară 1,50 metri înălţime şi 
este acoperit cu un păr roşcat. 
Ca şi cel descoperit la Popa- 
yan, în departamentul Cauca, 
acest om-maimuţă nu poate 
scoate decit sunete guturale. 
El a fost internat într-un spi
tal din Caii unde va fi exami
nat de o echipă de antropo
logi.

Oamenii de ştiinţă şi specialiştii in grefele de inimă apreciază că înce
tarea din viaţă, la spitalul metodist din Houston, a lui Haskell Karp nu 
trebuie să estompeze interesul considerabil ce-l reprezintă pentru viitorul 
chirurgiei cardiace »premiera mondială“ de înlocuire totală a unei inimi 
umane cu una din plastic. Specialiştii sínt unanim de acord că pacientul 
n-a putut rezista mult timp la şocul operaţiei fiind vorba de două inter
venţii cardiace la un interval de numai 60 de ore. Ca şi Louis Washkansky, 
primul om cu inima grefată, Karp nu a supravieţuit acestei intervenţii, dar, 
la fel ca primul operat al dr. Christian Barnard, el va fi, fără îndoială, 
urmat de alţi pacienţi care vor supravieţui cu siguranţă prin îmbunătă
ţirile ce vor fi aduse inimii artificiale.

e  m
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In ziua de 10 aprilie a.c. a avut 
Ioc la Palatul Republicii şedinţa 
Consiliului de Stat, prezidată de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, pre
şedintele Consiliului de Stat.

La şedinţă au participat miniş
tri şi preşedinţi ai unor comisii 
permanente ale Marii Adunări Na
ţionale.

Consiliul de Stat a examinat 
sarcinile care-i revin ca urmare 
a hotărîrilor Plenarei G.C. al 
P.C.R. din 11 martie a.c. şi a pre
vederilor Constituţiei, astfel cum 
acestea au fost adoptate la ultima 
sesiune a Marii Adunări Naţiona
le. Consiliul a aprobat principiile 
pe baza cărora va fi elaborată re
glementarea cu privire la modul 
de exercitare a atribuţiilor de 
control ce-i revin potrivit Consti
tuţiei, precum şi cu privire la mo
dul în care comisiile permanente 
ale Marii Adunări Naţionale îşi 
vor desfăşura activitatea.

Consiliul de Stat a analizat ac
tivitatea de rezolvare a cererilor, 
reclamaţiilor şi sesizărilor ce i-au 
fost adresate în anul 1968 şi a 
subliniat necesitatea ca toate or
ganele de stat să acorde atenţia 
cuvenită soluţionării operative şi 
temeinice a petiţiilor oamenilor 
muncii şi să se ocupe de valorifi
carea cît mai eficientă a propune
rilor şi sesizărilor acestora cu pri
vire la rezolvarea problemelor 
vieţii de stat şi obşteşti, la îmbu
nătăţirea muncii în toate sectoa
rele de activitate.

Consiliul de Stat a adoptat, de 
asemenea, proiectul de decret pri
vind apărarea secretului de stat. 
în urma dezbaterilor, Consiliul a 
dispus îmbunătăţirea unor artico
le, astfel incit decretul să contri
buie la întărirea' răspunderii con
ducătorilor organizaţiilor socialiste 
în ceea ce priveşte luarea măsuri
lor de apărare a secretului de stat, 
precum şi a răspunderii directe a

salariaţilor, cărora, prin natura 
serviciului, le sínt încredinţate 
astfel de secrete.

In continuarea lucrărilor sale, 
Consiliul de Stat a ratificat ur
mătoarele acorduri internaţionale:

—r Acordul cultural dintre gu
vernul Republicii Socialiste Ro
mânia şi guvernul Regatului Ma
roc;

— Acordul de colaborare cultu
rală şi ştiinţifică dintre guvernul 
Republicii Socialiste România şi 
guvernul Republicii Africa Cen
trală;

— Acordul de cooperare econo
mică şi tehnică, Acordul de coo
perare în domeniul petrolier şi 
Acordul comercial, dintre guver
nul Republicii Socialiste România 
şi guvernul Regatului Haşemit al 
Iordaniei.

In încheiere, Consiliul de Stat 
a examinat şi aprobat unele cere
ri de graţiere care i-au fost adre
sate.

Statele Unite pot fi numite pe 
bună dreptate cel mai mare „com
plex militar-industrial al lumii“. 
Ele se mîndresc că au o forţă mi
litară cu un efectiv de 3,5 mili
oane şi dispun de 6 000 de baze 
militare amplasate pe teritoriul 
lor. 10 la sută din forţa lor de 
muncă este angajată, fie în do
meniul militar, fie în sectoare le
gate de apărare. Aproximativ 
22 000 din cei mai mari fabricanţi 
americani sínt importanţi furnizori 
militari, în timp ce peste 100 000 
de firme contribuie cu diverse 
tipuri de produse la producţia de 
apărare.

Existenţa unui complex militar 
are o serie de implicaţii sociale şi 
politice asupra societăţii în ceea 
ce priveşte subordonarea din punct 
de vedere economic a unei co
munităţi angajate prin contractele 
federale într-o producţie de apă
rare şi eventualitatea ca în viitor 
valorile şi aptitudinile fundamen
tale ale americanilor să fie pe ne
simţite pervertite sau distruse.

La 17 ianuarie 1961, preşedin
tele Eisenhower, el însuşi un pro
dus al moştenirii militare ameri
cane i-a uimit pe americani, vor
bind despre primejdiile unui „com
plex militar industrial“. „Această 
conjunctură a unui imens complex 
militar şi a unei serioase indus
trii de armament este nouă în ex
perienţa americană, afirma Eisen
hower. Influenţa sa economică, 
politică şi chiar spirituală, este 
simţită în toate oraşele, instituţiile 
şi chiar în fiecare birou al guver
nului federal“.

în decembrie 1968, senatorul 
George McGovern, democrat din 
Dakota de Sud, relua această te
mă, calificînd complexul militar 
industrial drept „cea mai serioasă 
ameninţare internă pe care o în- 
tîmpină Statele Unite în ajunul 
Administraţiei Nixon“ . . .

Convorbirile cu zeci de cetăţeni 
particulari şi cu o serie de experţi 
dovedesc că eventualele primejdii 
ale complexului militar industrial 
fac din ce în ce mai mult obiec
tul unor largi dezbateri. Pe mă
sură ce continuă discuţiile asupra 
versiunii modificate a sistemului 
de rachete antirachetă, care la un 
preţ evaluat între 5 000 000 000 şi 
10 000 000 000 dolari este unul din 
cele mai costisitoare sisteme de 
apărare preconizate vreodată în 
istoria americană, se degajă ur
mătoarele constatări: multe auto
rităţi consideră că existenţa unui

reprezintă peste 1,8 miliarde do
lari; ale companiei Lockheed, care 
fabrică avioane Starlifter, repre
zintă 1,8 miliarde dolari . . .

Potrivit Pentagonului, pentru 
fiecare muncitor din domeniul a- 
părării, care participă la realiza
rea programului de construire a 
avionului Starlifter C-141, ar tre
bui să socotim încă cinci, pentru 
a afla numărul real al personalu
lui afectat. în această categorie se 
includ măcelari, brutari, vînzăto- 
ri şi chiar învăţători din locali
tate.

După părerea mai multor auto
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puternic complex de apărare ar 
impiedica o diversificare industria
lă, ar putea fi o piedică în calea 
reformelor sociale, iar caracterul 
sistemului american de conducere 
ar putea suferi modificări serioa
se. Fiecare aspect al vieţii publi
ce, de la politica în domeniul în- 
văţămîntului secundar şi pînă‘la 
ceea ce vedem pe ecranele cine
matografelor, ar putea suferi in
fluenţa creşterii puterii Pentago
nului.

Aşa cum au subliniat multe au
torităţi în ultimii ani, influenţa 
economică a principalilor contrac
tanţi ai sistemelor de apărare a 
devenit predominantă în unele 
regiuni ale ţării. Numai în 1967, 
contractele de apărare ale Corpo
raţiei McDonnell Douglas, care are 
uzine importante la St. Louis şi 
în regiunea Santa Monica-Long 
Beach din California, reprezintă 
peste 2,1 miliarde dolari; ale com
paniei General Dynamics, care fa
brică submarine cu propulsie nu
cleară şi noul bombardier „F-111“,

rităţi, această influenţă economi
că predominantă înseamnă de fapt 
stabilirea unor puternice „coaliţii 
de interese“ pentru menţinerea 
programelor de apărare ale guver
nului, indiferent dacă acestea sínt 
sau nu necesare. Astfel, membrii 
Congresului devin aliaţi ai uriaşe
lor industrii de apărare, în timp 
ce sindicatele (A.F.L.-C.I.O. — n.r.) 
devin „războinice“, şi universită
ţile stabilesc „legături de cerce
tare“ cu uzinele respective. „Chiar 
şi preoţii noştri au devenit apă
rători ai industriei aviatice“, afir
mă cu indignare un preot din Port 
Worth, Texas. James Wright, 
membru al Congresului, a recu
noscut deschis că a ajutat la în
ceputul anilor ’60 secţia de la 
Port Worth a companiei General 
Dynamics să preia programul de 
construire al programului „F- 
111“ . . .

Mii de corporaţii, mici sau mij
locii, în special din domeniul elec
tronicii şi maşinilor de calcul, se

străduiesc să contribuie la marile 
programe de apărare. Se aprecia
ză, de pildă, că la noul program 
ABM („Safeguard“ — n.r.) ar pu
tea participa pînă la 3 000 de 
firme.

Printre cei care sprijină indus
tria de apărare şi pe -liderii Con
gresului, în promovarea acestor 
programe, se află puternicele gru
puri de interese militare, printre 
care Legiunea Americană, Vetera
nii războaielor din străinătate, A- 
sociaţia armatei Statelor Unite, 
Asociaţia forţelor aeriene şi Liga 
forţelor navale.

Asociaţia armatei Statelor Unite 
sprijină, de pildă, programul 
A.M.B., iar Liga forţelor navale 
a cerut, nu o dată, construirea ti- 
nor noi nave cu propulsie nuclea
ră. Multe dintre principalele fir
me, inclusiv General Dynamics, 
Bell Hellicopter şi Boeing, anga
jează foşti ofiţeri superiori care 
au legături strînse la Pentagon.

Unii legiuitori bănuiesc că foar
te adesea „negocierile“ dintre in
dustrie şi agenţiile de apărare, 
pentru încheierea unor contracte 
sínt departe de a fi absolut corec
te. Unui corespondent al ziarului 
nostru i s-a spus, de pildă, că un 
important concern din Noua An
glie a mituit în repetate rînduri 
pe reprezentanţii Ministerului A- 
părării însărcinaţi cu încheierea 
contractelor şi că, indiferent care 
ar fi fost cauzele, firma respecti
vă a devenit intr-adevăr princi
palul furnizor pentru un anumit 
tip de produse militare.

Şi cînd îţi aminteşti că Penta
gonul cheltuieşte pînă la 43 mi
liarde dolari anual pentru apro
vizionare, îţi dai repede seama de 
posibilităţile enorme de abuz pe 
care le oferă.

„The cristian Science Monitor“
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